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Protokół 

ze spotkania Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z mieszkańcami osiedla Śródmieście 

 

 W dniu 22.02.2017 r. o godzinie 19.00 odbyło się w budynku Domu Kultury Chemik 

przy Alei Jana Pawła II spotkanie Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z mieszkańcami 

osiedla Śródmieście.  

W spotkaniu brali udział następujący przedstawiciele Gminy Kędzierzyn-Koźle:  

1. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle – Sabina Nowosielska, 

2. Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle – Artur Maruszczak, 

3. Zastępca Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle - Wojciech Jagiełło,  

4. Pracownik Biura Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle  - Anna Dworaczek (protokolant).  

Na sali obecna była również: 

Radna Miasta Kędzierzyn-Koźle - Ewa Czubek, 

 

W trakcie spotkania omówione zostały następujące zagadnienia:  

 

I. Prezydent Miasta Kędzierzyn-Koźle poinformowała zebranych mieszkańców o:  

1. Rozpoczęciu konsultacji w sprawie Budżetu Obywatelskiego w 2017 roku. Kwota 

wynikająca z podziału rezerwy celowej utworzonej w budżecie miasta na 2017 rok 

jest wyższa niż w 2016 roku i wynosi 1.500.000 zł (w roku 2016 wynosiła ok. 

1.200.000 zł). Kwota ta została podzielona na szesnaście Osiedli, proporcjonalnie do 

liczby ich mieszkańców. Kwota przypadająca dla osiedla Śródmieście wynosi 

230 244,00 zł. Wnioski zawierające propozycje zadań zgłaszane były do dnia 

31.01.2017 r. Teraz są weryfikowane i opiniowane. Od 01.03.2017 r. zadania zostaną 

poddane konsultacji z mieszkańcami miasta. Prezydent Miasta zaprosiła wszystkich 

mieszkańców osiedla do głosowania.  

2. Rozpoczęciu budowy nowego kompleksu basenowo - rekreacyjnego na osiedlu Azoty. 

W ramach tej inwestycji przewidziano budowę krytej pływalni, basenów otwartych 

oraz placu zabaw i boisk. Otwarcie kompleksu zaplanowane jest na koniec 2017 roku.  

3. Dalszej przebudowie al. Jana Pawła II. W 2017 r. planowana jest kontynuacja prac na 

odcinku od skrzyżowania ul. Głowackiego z ul. Matejki do skrzyżowania z ul. Wojska 

Polskiego. Na skrzyżowaniu ul. Miłej z ul.1 Maja, dla poprawy bezpieczeństwa, 

powstanie rondo. Przy realizacji tego zadania planuje się również zagospodarowanie 

terenów zielonych w Parku Pojednania. Zakończenie inwestycji planowane jest na 

koniec 2017 roku. 

4. Planach rozbudowy Cmentarza Komunalnego przy ul. Gajowej. Gmina dokonała, za 

dopłatą, wymiany gruntów z Lasami Państwowymi. Obecnie trwa przygotowywanie 

dokumentacji technicznej rozbudowy cmentarza. Rozpoczęcie robót nastąpi w drugiej 

połowie 2017 roku.  

5. Utworzeniu hospicjum. W wyniku odpowiednich analiz i ekspertyz wybrany został 

budynek po byłym Publicznym Przedszkolu przy ul. Szymanowskiego 33A  

w Kłodnicy. Obecnie kończą się prace nad wykonaniem projektu technicznego. Zaraz 

potem Gmina rozpocznie prace remontowe. Zakończenie prac planuje się  

w pierwszym kwartale 2018 r.  

6. Rozpoczęciu prac inwestycyjnych w Kozielskim Porcie i planach budowy pierwszego 

terminala przeładunkowego. Pod koniec 2015 r. Gmina podpisała z inwestorem 

umowę na dzierżawę tego terenu. W ciągu kilku lat w zniszczonym Porcie ma 

powstać nowoczesny terminal przeładunkowy. Przewóz produktów do terminala 

odbywać się będzie transportem drogowym i kolejowym, a w późniejszym czasie 

transportem wodnym 
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Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak poinformował zebranych mieszkańców  

o zaplanowanych inwestycjach na osiedlu Śródmieście: 

1) II etapie przebudowy Alei  Jana Pawła II; 

2) przebudowie ul. Miłej zadanie jest realizowanie wspólnie z Powiatem Strzeleckim, gminy 

uczestniczą we wspólnym naborze środków finansowych. W tym roku planują 

rozpoczęcie inwestycji dotyczy ono drogi od Kędzierzyna-Koźla do Strzelec Opolskich 

przez Zalesie wraz z budową krótkiego odcinka ścieżki rowerowej w Kędzierzynie-Koźlu 

od ronda Grunwaldzkiego aż do Alei Jana Pawła II; 

3) rozbudowie monitoringu miejskiego, zadanie dotyczy całego miasta, powstanie 80 

punktów kamerowych. Punkty zostały wytypowane wspólnie z Komendą Powiatową 

Policji oraz Strażą Miejską. W tym roku Urząd Miasta zaplanował montaż 15 punktów 

kamerowych;    

4) w roku 2016 został opracowany projekt techniczny zagospodarowania przestrzennego 

wokół Szkoły Podstawowej Nr 6 oraz Publicznego Gimnazjum Nr 4, ze względu na 

wprowadzoną reformę oświaty Urząd Miasta zrealizuje budowę jednego boiska;  

5) termomodernizację Publicznego Żłobka Nr 6, zadanie rozpoczęto w zeszłym roku (2016), 

w tym roku prace zostaną zakończone; 

6) zagospodarowanie terenu przy ulicy Traugutta (plac koło Dworca Kolejowego) zostanie 

postawiona zabytkowa lokomotywa parowa; 

7) przebudowie placu zabaw w Parku Pojednania; 

8) realizacji zadania ,,Poprawa jakości powietrza w Kędzierzynie Koźlu poprzez rozbudowę 

terenów zielonych" na realizacje zadania pozyskano środki z Unii Europejskiej w kwocie 

4 200 000,00 zł, koszt całego zadania zaplanowano na 4 900 000,00 zł dofinansowanie 

zadania wynosi 85%. W ramach tego zadania zaplanowano rozbudowę skwerów na 

terenie miasta oraz wykonanie skweru przed pływalnią wraz z fontanną. W tym roku 

zostanie wykonany projekt techniczny, realizacja zadania zakończy się we wrześniu  

2018 r; 

9) kontynuacji remontu parkingu przy ulicy Dworcowej, zostanie położona nawierzchnia 

asfaltowa; 

10) modernizacji ulicy Miłej, zadanie jest realizowane wspólnie z Miejskim Zarządem 

Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu; 

11) modernizacji ulicy Lompy oraz ulicy Plebiscytowej; 

12) budowie placu zabaw dla psów (za Halą Targową Manhattan);  

13) bieżące uzupełnianie ubytków na drogach.  

 

II. Mieszkańcy osiedla zadawali pytania i zgłaszali następujące wnioski:  

 

1. Wniosek o postawienie latarni na ul. Karola Miarki 31 i 29, jest to sprawa nie załatwiona 

od wielu lat. 

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak wyjaśnił, że zleci sprawdzenie sprawy oraz 

przekaże odpowiedz przez Przewodniczącego Zarządu Osiedla. 

 

2. Wniosek o remont chodników w mieście, szczególnie chodnika wzdłuż bloku na ulicy 

Damrota pomiędzy budynkiem biblioteki, do ulicy 1 Maja. 

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak wyjaśnił, że zarządcą chodnika jest Starostwo 

Powiatowe w Kędzierzynie-Koźlu.  

  

3. Wniosek o wymianę popękanych płytek chodnikowych na nowo wyremontowanym chodniku 

przy ulicy Wojska Polskiego.  

Prezydent Miasta wyjaśniła, że zostanie sprowadzone czy chodnik jest własnością Gminy 

Kędzierzyn-Koźle czy Starostwa Powiatowego Kędzierzyn-Koźle. 
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3. Wniosek o wykonanie ścieżki przez las od Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 6 do 

przychodni lekarskiej ,,Imparko". 

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak wyjaśnił, że teren należy do Lasów 

Państwowych. Podejmie rozmowę z Nadleśnictwem w tej sprawie.  

Prezydent Miasta Sabina Nowosielska wyjaśniła, że jeżeli gmina nie jest właścicielem terenu 

może jedynie poprosić Lasy Państwowe, lecz proces uzgodnień z nadleśnictwem trwa bardzo 

długo. Pozyskana odpowiedz zostanie przekazana przez Przewodniczącego Zarządu Osiedla. 

 

 4. Wniosek o dodatkowe ławki na ulicy Wojska Polskiego do Alei Jana Pawła II, wzdłuż 

parku Orderu Uśmiechu.  

Prezydent Miasta wyjaśniła, że jest to teren należący do Starostwa Powiatowego i 

porozmawia ze Starostwem Powiatowym na temat dostawienia ławek.  

 

5. Wniosek o wykonanie chodnika na ulicy R. Dmowskiego i o zmianę organizacji ruchu.  

Prezydent Miasta wyjaśniła, że drogi i chodniki są remontowane sukcesywnie. 

Poinformowała, że zleci sprawdzenie tej sprawy oraz sprawdzi możliwość wykonania 

remontu chodnika w najbliższym okresie.  

 

6. Wniosek o wykonanie przejścia od ulicy Harcerskiej do ogródka jordanowskiego, ludzie 

korzystają ze starego traktu.  

Prezydent Miasta wyjaśniła, że wniosek należy skierować do Starostwa Powiatowego, 

zarządcy drogi. 

 

7. Zapytanie o remont  drogi dojazdowej do garaży na ulicy Powstańców. 

Prezydent Miasta wyjaśniła, że jest to teren prywatny. 

 

8. Wniosek o modernizację krótkiego odcinka drogi ulicy Zaścianek (od ulicy Grunwaldzkiej 

do ulicy Kościelnej), brakuje tam kanalizacji deszczowej. 

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak przyjął wniosek. 

 

9. Mieszkańcy ulicy Powstańców 22-24 poinformowali o  problemie ze składowaniem śmieci. 

Zapytali kiedy zostanie przeprowadzony remont  targowiska. 

Prezydent Miasta wyjaśniła, że składowanie śmieci nie powinno być uzależnione od remontu 

targowiska. Remontem targowiska zajmuje się Miejski Zarząd Budynków Komunalnych. W 

tym roku zostanie wykonany projekt techniczny. Zaplanowano prosty projekt, który 

wkomponuje się w otoczenie. Miejski Zakład Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w czasie remontu 

targowiska planuje wymienić stare rury.  

 

10. Wniosek o utwardzenie drogi dojazdowej od ulicy Plebiscytowej do ulicy Lompy( wjazd 

jest koło boiska Orlik) jest to wjazd do altany śmietnikowej przy ulicy Lompy 7. 

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak wyjaśnił, że w tym roku będą robione 

wszystkie zjazdy od ulicy Plebiscytowej. Altany śmietnikowe wiele lat temu zostały 

postawione ,,na dziko". Obecnie Urząd Miasta dąży do poszerzenia terenów wspólnoty, aby 

dbały o tereny wokół budynku oraz o altany śmietnikowe.  

 

11. Wniosek o modernizację ulicy Stalmacha 11-13. 

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak wyjaśnił, że sprawdzi kto jest właścicielem 

drogi.  

 

12.Zapytano o realizację zadania ,,Zielony Zakątek" zaplanowanego do realizacji z środków 

Budżetu Obywatelskiego.  
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Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak wyjaśnił, że Urząd Miasta niedokładnie 

wyszacował wartość zadania. Zadanie będzie możliwe do realizacji kiedy Rada Osiedla 

przeznaczy brakujące ok. 18 000,00zł ze środków z Budżetu Obywatelskiego z 2018 r.   

Przewodniczący Zarządu Osiedla Śródmieście Dariusz Kosakowski zaprosił mieszkańców na 

kolejne spotkanie Rady Osiedla, na którym udzieli dokładnych informacji dotyczących tego 

zadania.  

 

13. Wniosek o czystość w mieście, szczególnie sprzątanie odchodów po psach. Zapytano kto 

będzie sprzątał po pieskach na placu zabaw dla psów.  

Prezydent Miasta poinformowała, że największym problemem jest, że właściciele nie 

sprzątają po swoich pupilach, ona sama zwraca uwagę, kiedy właściciel nie posprząta po 

swoim psie. Są przygotowane woreczki papierowe, które można wrzucać do śmietników. Na 

plac zabaw dla psów przychodzą osoby świadome, właściciel będzie sam sprzątać po swoim 

psie.  

 

14. Wniosek o likwidację czerpni powietrza przy ulicy Lompy.  

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak wyjaśnił, że część czerpni zostało 

zlikwidowanych w czasie remontu ulicy, te które pozostały widocznie są jeszcze potrzebne.  

 

15. Wniosek o dodatkowe kosze na śmieci oraz ławki na parkingach przy ulicy Lompy oraz na 

ulicy 1 Maja.. 

Prezydent Miasta poinformowała, że jest to teren należący do Starostwa Powiatowego, 

porozmawia z Starostwem Powiatowym o postawienie ławek oraz koszy na śmieci.  

 

16. Wniosek o montaż progów zwalniających na ulicy Lompy. 

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak wyjaśnił, że jest to technicznie możliwe, 

przyjmuje do wiadomości wniosek mieszkańców.  

 

17.Zapytanie dotyczące  możliwości wprowadzenia systemu wejść na basenie w Kędzierzynie-

Koźlu.  

Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że konstrukcja budynku 

uniemożliwia wprowadzenie systemu wejść, wejścia godzinowe są dostosowane dla szkół. W 

nowo budowanym kompleksie basenowo-rekreacyjnych na osiedlu Azoty, będzie 

funkcjonował nowoczesny system wejść.  

Prezydent Miasta poinformowała, że w związku z licznymi pytaniami mieszkańców dot. 

basenu, zwróci się do dziennikarzy, aby ponownie zamieścili w prasie plany kompleksu 

basenowo - rekreacyjnego.  

 

18. Wniosek o czyszczenie  ścieżek rowerowych.  

Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że ścieżki rowerowe będą 

sukcesywnie sprzątane, prosi o cierpliwości bo dopiero stopniał śnieg. 

 

19.Zapytanie dotyczące budowy obwodnicy północnej. 

Prezydent Miasta poinformowała, że otrzymała pismo z informacją, że budowa obwodnicy 

północnej jest ujęta w planie zadań inwestycyjnych kraju na lata 2018 – 2021. Na dzień 

dzisiejszy budżet państwa nie posiada jednak środków finansowych na wykonanie tego 

zadania. Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych  posiada aktualną decyzję środowiskową na 

budowę obwodnicy północnej.  Prezydent Miasta prowadzi rozmowy z Posłami i Senatorem 

w sprawie wsparcia i lobbowania w tej sprawie.  

 

20. Zapytanie dotyczące możliwości ograniczenia prędkości pojazdów w mieście.  
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Prezydent Miasta poinformowała, że należy robić wszystko, aby samochody jeździły 

obwodnicą. Nowo wybudowane ronda wpływają na płynność ruchu w mieście oraz mniejszą 

emisję spalin do atmosfery.  

 

21. Zapytanie dotyczące podjętych działań wpływających na poprawę jakości powietrza oraz 

ograniczenia wysokiego zapylenia (szczególnie w okresie zimowym). Czy mieszkańcy mogą 

pozyskać dofinansowanie do zakupu pieca ekologicznego oraz czy można przyłączyć się do 

sieci Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. 

Prezydent Miasta poinformowała, że Gmina Kędzierzyn-Koźle od 1998 r. udziela dotacji 

mieszkańcom miasta na modernizację systemów ogrzewania na ekologiczne. Wystarczy 

wypełnić wniosek i złożyć go w Urzędzie Miasta. W 2016 r. udzielono ok. 80 takich dotacji. 

Miejski Zakład Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. proponuje również mieszkańcom oraz 

wspólnotom, podłączenie się do sieci oraz lokalnych kotłowni. Znaczną cześć przyłączenia 

pokrywa Miejski Zakład Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. wspólnoty dopłacają 1/4 kosztów. Są 

prowadzone rozmowy z mieszkańcami Wyspy w Koźlu w temacie przyłączenia się do 

lokalnej kotłowni. Warunkiem jest, aby wszyscy mieszkańcy wyrazili zgodę.(Prezydent 

Miasta przytoczyła przykład: na ul. Głowackiego mieszkańcy chcieli się podłączyć do sieci, 

lecz jeden mieszkaniec nie wyraził zgody. Wspólnota zwróciła się do Prezydent Miasta, aby 

przekonała mieszkańca, lecz ten nie słuchał argumentów i ostatecznie nie wyraził zgody, 

blokując możliwość przyłączenia dla pozostałych mieszkańców). 

 

22. Zapytanie dotyczące działań Prezydenta Miasta w sprawie podwyższonego poziomu 

benzenu w powietrzu oraz poprawę jakości powierza.  

Prezydent Miasta poinformowała, że problem zanieczyszczenia powietrza w Kędzierzynie-

Koźlu istnieje już od paru lat. Według posiadanych danych aż 70% zanieczyszczeń pochodzi 

z gospodarstw domowych a nie z fabryk. W sprawie podwyższonego poziomu benzenu 

zostały przeprowadzone kontrole przez Prokuraturę Rejonową i Wojewódzki Inspektorat 

Ochrony Środowiska, które nie ustaliły jednoznacznie sprawców podwyższonej emisji. Rada 

Miasta Kędzierzyn-Koźle wystosowała apel do Prezesa Rady Ministrów i właściwych 

Ministerstw w sprawie zmian legislacyjnych w zakresie przepisów  mających na celu 

ograniczenie emisji szkodliwych substancji do powietrza, zwłaszcza benzenu. Urząd Miasta 

planuje zakupić z własnych środków, stację meteorologiczną (koszt ok. 100 000,00 zł), która 

zostanie ustawiona na terenie miasta. Z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska 

pozyskano nie używany spektrometr, do przeprowadzania badań. W Urzędzie Miasta został  

powołany zespół ds. strategii działań związanych z poprawą jakości powietrza w 

Kędzierzynie-Koźlu, m.in. zmniejszeniem ilości benzenu. Do składu zostali zaproszeni 

przedstawiciele Komitetu Ochrony Powietrza powołanego przez mieszkańców oraz radni, 

urzędnicy, Komendant Straży Miejskiej, przedstawiciele Miejskiego Zakładu Energetyki 

Cieplnej i Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych.   

 

23. Wniosek o zagospodarowanie terenu przed budynkiem biblioteki (przy ul. Damrota) 

Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Jagiełło wyjaśnił, że zostanie sprowadzone czy teren 

jest własnością Gminy Kędzierzyn-Koźle czy Starostwa Powiatowego Kędzierzyn-Koźle. 

 

W związku z brakiem dalszych pytań ze strony mieszkańców spotkanie zakończono.  

 


